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Spoštovani pevke, pevci, dragi prijatelji iz Evropske unije.  
Dear friends from European union and from other parts of  the world.  
 
V veliko veselje mi je, da sem danes tukaj z vami. To naše druženje poteka v znamenju treh obletnic, ki 
jih ta tabor še posebej zaznamuje, dve sta napisani na teh transparentih nad nami - na enem piše 39. 
tabor slovenskih pevskih zborov v Šentvidu pri Stični. Takrat, ko so se postavljali temelji tega druženja 
tukaj, najbrž začetniki, pobudniki iz Slovenskega okteta in domačini, niso razmišljali, kaj bo čez 39 let. 
Vendar pa so ta semena kali pognale in rodila bogate sadove.  
 
Od takrat, ko je padla prva ideja, se je zgodilo veliko stvari. Tudi v Sloveniji se je zgodilo veliko stvari v 
39 letih. Več kot prej v življenju nekaj generacij. Najbrž si pobudniki tega tabora niso predstavljali, da bo 
danes, tukaj v Šentvidu pri Stični, slovenske pesmi pela celotna slovenska domovina. Domovina, ki je 
tukaj in tista, ki je po svetu: od Gorenjske, do Argentine, do Mendoze. Niso si predstavljali, da bodo 
tukaj slovenske pesmi peli naši prijatelji iz Evropske unije – od Estonije do Makedonije, od Belgije do 
Portugalske. To je velik rezultat tistih prvih semen. Kot smo videli prej v povorki, se danes tukaj ni zbrala 
samo kvalitetna evropska pesem, ali pa dobra volja iz vse Evrope, zbrala se je tudi lepota iz vse Evrope. 
To je še posebej v čast Šentvidu.  
 
Druga obletnica, ki je napisana na transparentih, govori o Primožu Trubarju in o pet stoletjih, ki so minila 
od njegovega rojstva. Primož Trubar ni samo utemeljitelj slovenskega knjižnega jezika, je tudi nekdo, ki 
je pravzaprav prvič napisal, zapisal slovensko pesem na papir - pesem v slovenščini in tudi pravzaprav 
že pred petsto leti izumil geslo pevskega tabora v Šentvidu - naj ljudje pojo. »Nu, pujte, pujte, vsi ludje.« 
Ni govoril samo o nekaterih, govoril je o vseh ljudeh. Govoril je o univerzalnih vrednotah, ki jih 
predstavlja pesem in ki jih še posebej predstavlja zborovsko petje. Teh pet stoletij je slovenska pesem 
ne samo napredovala, se razvila do te kvalitete, ki jo imamo danes, ampak je v tem času slovenska 
pesem skupaj s slovensko besedo, oblikovala slovenski nacionalni značaj in pomagala ustvariti 
slovensko domovino, ki je ob koncu prejšnjega stoletja dobila tudi svojo državo. 
 
Torej, če kje, potem slovenska pesem zasluži v Sloveniji, da jo dvignemo zelo visoko in da se je 
spominjamo ne samo kot del slovenske umetnosti, ampak tudi kot dela slovenske državnosti. Vsaj 
zame, pa tudi za mnoge izmed vas, ki ste bili pred 20 leti tudi tukaj, je danes še neka posebna  
obletnica. Pred dvajsetimi leti je bil tudi tabor tukaj v Šentvidu pri Stični, pred 20 leti je bilo tudi neko 
zborovanje v času slovenske pomladi na Kongresnem trgu v Ljubljani in oba dogodka je slovenska 
pesem v temelju zaznamovala. Po tistem zborovanju na Kongresnem trgu je eden od zborov, ki je takrat 
nastopal, v podporo nam, ki smo bili takrat v vojaškem priporu na Metelkovi, ustavil avtobus, ko so se 
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peljali mimo Metelkove. Ta zbor je takrat zapel pesem Lipa zelenela je. Ta pesem je prišla skozi zaprta 
okna, skozi rešetke do nas. To je bilo najlepše darilo, ki smo ga v tistih dveh mesecih zapora pred 20 
leti dobili. S to pesmijo se je, vsaj, kar se mene osebno tiče in mojih sotrpinov takrat - Ivana in Davida - 
v zaporu, dokazalo, da je pesem močnejša od rešetk, da je pesem močnejša od zidov in da je pesem 
močnejša tudi od težav. 
 
Torej, vsakič, ko pridete na ta tabor, vedite, da ne delate samo nekaj, kar je prijetno druženje, nekaj, kar 
je lepo in zabavno, čeprav je seveda to tudi zelo pomembno. S tem, ko pojete – že star slovenski 
pregovor pravi, kdor poje, zlo ne misli - s tem, ko pojete, s tem, ko se družite, s tem, ko se družimo tudi 
preko naših meja, razširjamo univerzalno sporočilo pesmi, in to je sporočilo prijateljstva. 
 
Pridite še velikorat sem, v Šentvid. Kot je dejal prej gospod župan in predsednik odbora Jernej Lampret 
- vedno ste bili dobrodošli, vedno boste dobrodošli. Pridite še velikokrat dobre volje in ohranjajajte ta 
slovenski, zdaj tudi evropski, ponos. 
 
Hvala lepa. 
 

 

  

 


